
 
Hjälpmedel Dalarna och Dalarnas Kommuner 
 
Svar till Lisa Nolåkers mfl 2022-11-17 
 
Arbetar vi ( DHC? Kommunerna? Regionen?) något med denna fråga 
Svar: Om vi först börjar med själva regelverket MDR så skiljer sig inte själva uppföljningsansvaret sig 
nämnvärt i jämförelse med tidigare MDD. Förväntad livslängd i förhållande till hur 
förskrivningsprocessen fungerar i praktiken har ju även tidigare varit knepigt att organisera sig kring. I 
och med att det till trots blivit en skärpning på flera plan när det gäller MTP i och med MDR så förs i 
vilket fall ämnet på tal igen, vilket naturligtvis är väldigt positivt.  
Hur tolkningen av MDR ser ut och vilka konsekvenser och utmaningar som finns i och med det ser vi 
som en viktig samverkansfråga. Och det är även ett område som vi inom Regionen och DHC inte ännu 
nått ut med i varken dialog eller konsultation i någon större utsträckning när det gäller delar som 
berör era verksamheter. Vi ser detta som en början på att utveckla dialogen på ämnet. 
 
Kan vi landa i länsgemensamma riktlinjer för hur vi förhåller oss korrekt gentemot MDR på detta 
område? Något som funkar i verkligenheten som är? 
Svar: Vi kan i dialog konsultera och rekommendera hur vi gemensamt förhåller oss till exempelvis 
uppföljningar och andra punkter som knyter an till MDR. Vår verksamhets arbetssätt och de riktlinjer 
vi har inom respektive produktområde ska säkerställa att vi hanterar våra hjälpmedel på ett korrekt 
sätt. 
Vi har även frågan med oss i våra processer generellt på olika sätt. En generell regel när det gäller 
MDR är att vi alltid måste förhålla oss till leverantörens bruksanvisning och då även angiven livslängd 
(men det tror jag vi alla har koll på). Den sätter även grunden till vilka hjälpmedel som kan 
kombineras med varandra. Med andra ord styr MDR våra leverantörer som i sin tur styr hur vi och ni 
som distributörer förväntas hantera hjälpmedlet. Därmed blir det svårt att länsgemensamt skapa 
riktlinjer specifikt för ändamålet men möjligheten för att hitta ett förhållningssätt finns. 
För gruppen rollatorer upplever vi att det, som nämndes på förra Medlemsrådet, att det är viktigt 
med nyansering. Där finns säkert mer att föra dialog kring när det gäller hantering av individer med 
ålder före säkerhetsmeddelandet kring framgafflarna, information till patient/anhörig, 
uppföljningsrutiner och hur vi tänker kring synergier. 
 
Var kan frågan lyftas? Medlemsrådet? 
Svar: Vi kommer även att ha med punkten på kommande Medlemsråd för dialog med övriga samt 
kan kanske tangera detta vid MAS/MAR- möte 2/12 där jag närvarar. 
 
// Joel Berglund 


